
 
 

Protokół Nr 7/2011 
z odbytego posiedzenia Komisji Rolnictwa… 

 w dniu  23 sierpnia  2011r. 
 

Obecni:                                         
1. Andrzej Zator                                   
2. Józef Siejkowski  
3.Marek Radzik 
4.Jarosław Dudzis 
5.Zbigniew Kotulski 
6. Dariusz Wąsowicz 
 
Po powitaniu wszystkich obecnych  Przewodniczący Komisji Andrzej Zator  
poinformował, iż  porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
1.Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję RM, która odbędzie się w dniu 
26.08.2011r. 
2.Omowienie stanu przygotowań do dożynek gminnych. 
3.Sprawy różne. 
 
Ad.1. 
Projekt  uchwały 5.1. w sprawie  zmiany uchwały budżetowej.  

Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz poinformowała , iż proponuje się zwiększyć plan 
dochodów z tytułu: 

- dotacji z budżetu państwa na zadania zlecone z zakresu pomocy społecznej w wysokości 
1.600 zł., 
- dotacji z budżetu państwa na zadania własne gminy na realizację zadania "Wyprawka 
szkolna 2011 " 22.284 zł., 
- dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań "Dożynki na polsko-niemieckim 
pograniczu" 2.187,66 zł., "Szynolues" 1.431,01 zł., 
- środków z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo 
Lubuskie)-Brendenburgia na zadania "Szynoblues" 10.732,59 zł., "Dożynki na 
polsko-niemieckim pograniczu" 16.407,46 zł., 
- zwrotu środków z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska 
(Województwo Lubuskie)-Brendenburgia na zadania "Pożegnanie lata" 14.715,87 
zł., 
"Dwa miasta-jedno święto"29.089,21, "Rzepin przez pryzmat sztuki" 13.314,30 zł. 
(zadania zostały zrealizowane i sfinansowane w 2010 r.), 
- środków z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na zadanie 
inwestycyjne pn. "Zagospodarowanie terenu wokół szkoły podstawowej w Kowalowie 
(zadanie zrealizowane w 2010 r.-są to środki zaangażowane na część PROW z budżetu 
Gminy) 47.570,50 zł., 
- dokonuje się również przeniesień planowanych dochodów pomiędzy działami, 
rozdziałami i paragrafami dochodów budżetowych w związku z możliwością osiągnięcia 
ponadplanowych dochodów, bądź nie uzyskania spodziewanego planu. 

Jednocześnie  poinformowała  ,iż proponuje się także zwiększyć  plan wydatków na: 
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- pomoc materialną dla uczniów "Wyprawka szkolna 2011" 20% zadania środki Własne 
Gminy 5.571 zł., 
- pomoc materialną dla uczniów "Wyprawka szkolna 2011" 80% zadania środki z dotacji 
z budżetu państwa 22.284 zł., 
- realizację zadania pn. "Dożynki na polsko-niemieckim pograniczu". 
Główne działania projektu pn. „Dożynki na polsko - niemieckim pograniczu" odbędą się 
w pierwszej połowie września br. roku we wsi Kowalów, gmina Rzepin. W ramach 
projektu planuje się zorganizować typowe, tradycyjne dożynki, w których udział wezmą 
polscy i niemieccy rolnicy oraz zaproszeni goście zarówno z Polski jak i Niemiec. W 
programie obchodów znajdzie się dziękczynna Msza Święta w intencji rolników po 
zakończeniu której odbędzie się cały ceremoniał dożynkowy łącznie z konkursem wieńców 
dożynkowych, konkursem sołectw i sołtysów oraz dzieleniem chleba. Po zakończonym 
ceremoniale zaplanowano występy artystyczne tematycznie związane z dożynkami oraz 
wspólną polsko 
- niemiecką zabawę przy muzyce. Szacuje się, że udział w projekcie weźmie 80 osób, z 
czego 30 z Niemiec. Gośćmi ze strony niemieckiej będą zarówno rolnicy jak i 
przedstawiciele gminy partnerskiej. 
Wydatki na realizację zadania: 
1. środki z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo 
Lubuskie)-Brendenburgia 16.407,46 zł. 75% zadania, 
2. środki z dotacji celowej z budżetu państwa 2.187,66 zł. 10% zadania, 
3. środki własne Gminy 3.281,49 zł. 15% 
zadania, 
Razem wartość zadania 21.876,61 zł. 
- realizację zadania pn. "Szynoblues". 
Główne działania projektu pn. „Szynoblues" odbędą się w drugiej połowie sierpnia 2011 
r. W bieżącym roku projekt będzie organizowany po raz drugi. Gmina Rzepin wraz z 
partnerską Gminą Hoppegarten planuje zorganizowanie koncertu polskich i 
niemieckich, amatorskich zespołów muzycznych. Do projektu w odróżnieniu od 
zeszłorocznej edycji oprócz zespołów bluesowych zostaną zaproszone zespoły jazzowe i 
rockowe. Ze względu, iż Rzepin był zawsze postrzegany jako ważny węzeł kolejowy, w 
celach promocyjnych zespoły  biorące udział w projekcie rozpoczną koncertowanie w 
pociągach zmierzających do Rzepina. Finałowe koncerty zorganizowane zostaną w 
Rzepinie na placu w pobliżu dworca kolejowego. Do wspólnego muzykowania zaproszone 
zostaną cztery zespoły w tym jeden z Niemiec. Planuje się, iż udział w projekcie weźmie 
30 osób, w tym 10 z Niemiec. Projekt skierowany jest bezpośrednio do osób 
zaangażowanych w amatorskich zespołach muzycznych utworzonych i występujących na 
polsko - niemieckim pograniczu. Pośrednio projekt skierowany jest do społeczności 
Rzepina i Hoppegarten zainteresowanej proponowanymi stylami muzycznymi. Wydatki 
na realizację zadania: 
1. środki z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo 
Lubuskie)-Brendenburgia 10.732,59 zł. 75% zadania, 
2. środki z dotacji celowej z budżetu państwa 1.431,01 zł. 10% zadania, 
3. środki własne Gminy 2.146,52 zł. 15% 
zadania, 
Razem wartość zadania 14.310,12 zł, 
 

- opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne-środki z budżetu państwa na zadania 
zlecone z zakresu opieki społecznej 1.600 zł., 
- przeniesienie planowanych wydatków w budżetach do dyspozycji 
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jednostek pomocniczych gminy w ramach budżetu Gminy, 
- przeniesienie planowanych wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w 
związku ze spodziewanym wyższym wykonanie wydatków, bądź niższym wykonaniem niż 
zaplanowano wydatki. 
Pan Wąsowicz powiedział , że środki zostały zdjęte  z elewacji  budynków na ul. Dworcowej, 
Moniuszki i  Słubickiej i przeniesione na przyłącza do budynków komunalnych, pytał , czy   
chodzi o przyłącza kanalizacyjne? – Tak odpowiedziała Pani Skarbnik.    
Następnie Pan Dudzis pytał,  czy budynki  przy Ilance są już podłączone do kanalizacji. 
Wiceburmistrz Skwarek odpowiedział, iż budynki są sukcesywnie podłączane przez ZAMK . 
Pan  Dudzis pytał nadal - widnieje  zapis w projekcie uchwały – zakup pieca do budynku  
przy ul. Słubickiej 4 w Rzepinie, była planowana 17.000zł. kwota ta została podwyższona na 
21.000zł. Pytał, gdzie ten piec będzie zamontowany?- Pani Skarbnik odpowiedziała, że  w 
Przychodni Lekarskiej w Rzepinie. 
  
Ponadto poruszył problem budowy  ul. Poziomkowej, ponieważ  już w ub. roku mieszkańcy 
mieli obiecane , że droga będzie robiona, miały być również zrobione chodniki. 
Ponieważ jeden z budynków podczas opadów  jest zalewany.   
Pytał jak sprawa wygląda na dzień dzisiejszy i kiedy  będzie to wykonane? 
Burmistrz Skałuba odpowiedział, że systematycznie są wykonywane drogi. W chwili obecnej  
jest budowana droga w kierunku Przedszkola Nr 3 w Rzepinie. 
Natomiast środki finansowe gminy nie pozwalają, by w jednym roku  wykonać wszystko, co 
było obiecane. 
Nadmienił, iż należy rozłożyć  na pewne etapy, ponieważ wiele spraw  wypada nagle. 
Poza tym dużo  pieniędzy poszło na przygotowanie  terenu pod zrzynki  uzyskane z budowy 
autostrady. 
Nadmienił, iż dochody ze sprzedaży nie idą tak jak powinny. 
Jest  nadzieja , że może pod koniec roku zostaną sprzedane  2, 3 działki , gdyż jest 
zainteresowanie  inwestorów m.in.  na ul. Słowackiego i na Okrężnej( obwodnica), lecz jest to 
na obecna chwilę duży znak zapytania , czy dojdzie sprzedaż do skutku. 
Procedury przygotowawcze trwają . 
Powiedział, że na pewno będzie droga wykonana , jednakże nie daje gwarancji , że  w 
bieżącym roku. 
Pan Dudzis  powiedział, że  należy budować te drogi w pierwszej kolejności, gdzie ludzie 
mieszkają i ich zalewa woda podczas opadów deszczu- pytał czy droga do przedszkola była  
ważniejsza? 
Burmistrz odpowiedział, że  na pewno  droga do przedszkola. 
Ponieważ  rodzice , którzy dowożą dzieci do przedszkola   nagminnie dzwonili do burmistrza, 
ponieważ muszą krążyć między garażami , żeby dojechać do przedszkola. 
Poza tym  autobus  dowożący dzieci do przedszkola również ma  utrudnienie z dojazdem. 
Pan Dudzis stwierdził, iż wg niego  droga ta jest za wąska- jest to również opinia wielu 
innych osób. 
Pan Wąsowicz dodaje, że  do tematu  należy podjeść poważnie ponieważ , sąsiad jego też był 
zalany. 
W chwili obecnej wykonał tzw. podest i dzięki temu nie grozi mu zalanie , ponieważ punkt 
zerowy jest  wyżej niż położona jest ulica. Niemniej jednak zalanie grozi sąsiadowi  z boku. 
Uważa, że nie powinno to polegać na tym , żeby każdy podnosił swój poziom  nieruchomości 
wyżej, bo  zawsze  czyjś budynek będzie najniżej. 
Zdaniem Pana Wąsowicza  burmistrz powinien  brać pod uwagę , kiedy dany budynek został 
wybudowany. Nadmienił, iż jego   budynek został postawiony  15 lat temu , a  drogi jeszcze 
nie ma. 
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Uważa , że jest to  trochę niesprawiedliwe  dla tych mieszkańców. 
Był zmuszony wykonać cokolik  wokół domu , żeby zapobiec zalaniu, co nie powinno 
oznaczać ,że droga tam nie powstanie, bo ludzie jakoś sobie radzą. 
Burmistrz zadał pytanie , kto w tym przypadku popełnił błąd , czy gmina , czy ten który się 
wybudował?. 
Uważa, że   projektant powinien zaprojektować pompę w garażu, by  w razie potrzeby była 
możliwość wypompowania wody. 
Jednakże burmistrz ma na uwadze remont  tej drogi z płyt jumbo. 
W chwili obecnej dochody gminy nie pozwalają, ponieważ  są wykonane duże inwestycje, a 
teraz trzeba  spłacić kredyty. 
 
Pan Wąsowicz dodaje, że  w ostatnim czasie na Osiedlu Leśnym powstało bardzo dużo dróg. 
 
Pan Zator zwrócił się z pytaniem na jakim etapie jest budowa drogi przy domkach w 
Radowie? 
 
Burmistrz odpowiedział, że jest kłopot  - projekt jest wykonany , jednakże gmina zwróciła się 
o dofinansowanie ze środków Agencyjnych-  wniosek został odrzucony. 
Burmistrz  zadał  pytanie dlaczego? Odpowiedziano, że w  akcie notarialnym jest wpisany 
artykuł 264- prawo wewnętrzne agencji , które mówi , że jeżeli gmina przejmuje grunt z 
wpisem  tego artykułu , wówczas nie  ma możliwości sięgnięcia po środki Agencyjne. 
Dotyczy to także Sułowa – odcinek drogi do hydroforni. 
Aczkolwiek burmistrz będzie interweniował w tej sprawie, ponieważ nikt gminę nie 
informował  o takim zapisie. 
Pan Zator  pytał, czy gmina musi przejąć grunt od Agencji? – nie , nie musi odp. burmistrz. 
Pytał, także , czy będzie robione odwodnienie od sklepu w Radowie w kierunku Sienna – 
woda cały czas leci. 
Burmistrz odp. , że droga ta jest we władaniu Powiatu. 
Powiat zadeklarował , że wykona tę drogę. 
Jednak  na tą chwilę burmistrz  nie jest w stanie odpowiedzieć  na jakim jest to etapie, lecz 
zwróci się do Starosty z zapytaniem i w najbliższym czasie udzieli odpowiedzi. 
 
Komisja  zapoznała się ww. projektem uchwały. 
 
 
Ad.5.2. 
Zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego bankowego. 
 
Pani Skarbnik powiedziała, że w uchwale  tzw. matce, która była podjęta w dniu 29.12.2010r. 
-budżet na 2011r.  był zapis , że gmina w 2011r. zaciągnie kredyt długoterminowy na spłatę 
części zobowiązań z tyt. pożyczek i kredytów. W  w związku  z tym został przygotowany ww. 
projekt uchwały.  
Prosiła o ewentualne pytania. 
  
Pan Zator  pytał  , czy kredyt  , który gmina planuje zaciągnąć jest tylko na spłatę kredytów?. 
Tak odp. Pani Skarbnik. 
Pan Radzik pytał, czy  kwota kredytu 832.785zł.  będzie przeznaczona na jedną z rat kredytu, 
czy na ratę roczną. 
Kwota ta jest potrzebna na spłatę kredytów, które gmina już zaciągnęła powiedziała Pani 
Skarbnik. 
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Pan Radzik pytał nadal,  ile jeszcze razy gmina będzie musiała wziąć kredyty , żeby spłacać 
już zaciągnięte kredyty? 
Uważa , że należałoby się głęboko zastanowić nad  wieloma sprawami, które będą 
realizowane. 
Zachodzi pytanie , czy   realizować  nowe zadania, czy też przestać i spłacać kredyty i 
odsetki, które biją  gminę po kieszeni. 
Jak wynika z powyższego przy konstrukcji nowego budżetu, należy wszystkim o tym 
powiedzieć, że trzeba zacisnąć pasa  i nie  wyszukiwać nowych zadań do realizacji, lecz robić 
wszystko , by  wyjść na prostą. 
Pani Skarbnik  powiedziała, że tym bardziej, iż sprzedaż mienia komunalnego kurczy się  
z roku na rok, a zadania są takie same. 
Pan Radzik powiedział, że  z informacji burmistrza wynika , że jest zainteresowanie dwiema 
działkami. 
Aczkolwiek Pan Radzik ma  wątpliwości,  czy inwestorzy będą zainteresowani terenami w 
naszej gminie, jeśli nadal będzie blokowany wjazd do Rzepina. 
Jest to jeden z ważniejszych  problemów- dodaje. 
 
Burmistrz Skałuba powiedział , że jeżeli chodzi o środki wydawane na inwestycje gminne- 
uważa , że należy wykorzystać moment  pozyskania środków unijnych, bo taka  sytuacja 
więcej może się nie powtórzyć. 
Natomiast jeśli chodzi o zaciąganie pasa- powiedział, że brak jest   w tym konsekwencji. 
Pan Radzik ma rację , że należy sobie uświadomić , iż nie  można hamować 
rozwoju miasta. 
Burmistrz informował protestujących mieszkańców, żeby poczekać do otwarcia autostrady , 
gdzie ruch na pewno nie będzie taki duży, żeby nie zamykać możliwości rozwoju miasta. 
Niemniej jednak grupa mieszkańców z poparciem radnych spowodowała, żeby wprowadzić 
zmianę organizacji  ruchu w mieście. 
Taka sytuacja nastąpiła,  a konsekwencją tego jest to,  że przedsiębiorstwa   nie rozwijają się, 
bo jak kierowca widzi zakaz wjazdu to nie wjeżdża. 
Podobna sytuacja będzie na ul.H. Sawickiej, gdyż Pan Szulc zbiera podpisy w sprawie 
zmiany organizacji ruchu na ul.H. Sawickiej i Kolejowej. 
Burmistrz próbował tłumaczyć , że są tam dwa zakłady pracy i  CPN. 
Nadmienił, iż każdy chciałby mieszkać w spokojnym mieście, lecz tak się nie da. 
Gmina musi żyć i mieszkańcy w niej też-dodaje. 
  
 
Jeśli chodzi o zaciskanie  pasa- przykładem jest szkoła. 
Obecność rodziców  dzieci I klasy  na Komisji Oświaty dowiodła, że został  utworzyć IV 
oddział – konsekwencją tego będzie poszukanie  w budżecie 25 tys. zł w br. 
Oprócz tego trzeba szukać pieniędzy na przygotowanie  klas dla 6-latków , które w przyszłym 
roku pójdą do I klasy- zachodzi więc pytanie , na czym zaciskać pasa? 
Ponadto każdy chce mieć drogę i chodnik koło domu- naciski są duże. 
Dlatego  sugerował żeby ustalić co chcemy robić w mieście, ponieważ z jednej strony 
chcemy, żeby się  budowało, lecz  najlepiej nie obok mnie, bo ja chce mieć spokój. 
 
Pan Radzik powiedział, żeby  nie zamykać miasta dla inwestorów. 
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Pan Siejkowski pytał, na jakie zadania  kredyty były zaciągnięte? 
Pani Skarbnik wyjaśniła że, na: 
-budowę  MDK w Rzepinie, 
- budowę sieci kanalizacyjnej na  Starym Mieście, 
-termomodernizację obiektów oświatowych, 
- budowę boiska ORLIK. 
 
Pan Zator powiedział, że kredyty  zaciągnięte przez gminę spłacają wszyscy mieszkańcy , a 
na wsiach kolektora nie ma- pytał, czy w jakiś sposób można by wprowadzić rekompensatę 
dla tych mieszkańców co nie mają kolektora? 
 
Burmistrz powiedział , że takiej możliwości nie ma, ponieważ  prawo nie zezwala na podział 
stawek na wioski i na miasto. 
 
 
Pan Zator sugerował, żeby podnieść stawkę za odprowadzenie  ścieków , gdzie jest kolektor , 
żeby pokryły koszty wywozu ścieków  dla tych , gdzie nie ma kolektora. 
Nadto poinformował, że mieszkańcy wsi zgłaszają pretensje , że Rzepin jest skanalizowany, 
kredyty spłacają wszyscy, a na dodatek na wsiach muszą drożej płacić za wywóz nieczystości 
jest to niesprawiedliwe, a  Gmina jest wspólna dla wszystkich.  
Burmistrz powiedział, żeby wprowadzić do porządku dodatkowe dwie uchwały dot. 
wyborów. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Ad.2. 
 
Pani K. Kryk  poinformowała, że Dożynki Gminne decyzją Sołtysów odbędą się w 
Kowalowie  w dniu 10.09.2011r. 
Podjęto decyzję , aby Dożynki odbyły się z  tyłu stacji paliw w Kowalowie. 
Za taką lokalizacją przemawiało to, że są tam toalety, prąd i  parking. 
 Na okoliczność Dożynek został przygotowany wniosek o dofinansowanie z UE. 
Będzie także zaproszona delegacja z partnerskiej Gminy Hoppegarten. 
Projekt opiewa na kwotę  ok.22.000zł. 
Ponadto przewidziano  trzy punkty gastronomiczne . 
Każde Sołectwo jest proszone o wystawienie stoiska i przygotowanie wieńca dożynkowego. 
Wzorem ub. roku odbędzie się turniej sołectw. 
Przewidziany jest również namiot dla gości, gdzie będą podane potrawy przygotowane  w 
większości przez  sołectwa. 
W chwili obecnej są omawiane szczegóły z Dyrektorem MDK. 
MDK poprowadzi część artystyczną , który będzie się przedstawił w następujący sposób: 
-msza święta polowa – godz. 15.00, 
-ceremoniał dożynkowy, 
-konkurs wieńców  dożynkowych, 
-występy artystyczne, 
-turniej sołectw, 
-zabawa taneczna- zakończenie przewidziano o godz.24. 00. 
Przewidziana jest także ochrona. 
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Natomiast do zadań Strażaków należeć  będzie zabezpieczenie po względem p.poż. oraz 
kierowanie ruchem. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokółowała: 
 
M.Szewczyńska                                                    Przewodniczący Komisji Rolnictwa… 
 

(-) Andrzej Zator 
                                                                                   
 


